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Zápis zo VIII. zasadnutia Výboru vlády SR pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier 
(VVSRORVT), 

 dňa 28. septembra 2006 v Bratislave. 
 
 
Prítomní členovia výboru: 
Jaroslav IZÁK, minister životného prostredia SR 
Martin MACHARIK, tajomník výboru 
Marián ONDREJČÁK, zastupujúc ministra pôdohospodárstva 
M. ŠEVČÍK, zastupujúc ministra hospodárstva SR 
Dagmar REPČEKOVÁ, zastupujúc ministra zahraničných vecí SR 
Zdenka MARČEKOVÁ, zastupujúc ministerku práce sociálnych vecí a rodiny SR 
Ján MOKOŠ, primátor mesta Vysoké Tatry 
Štefan KUBÍK, prednosta ObÚ v Poprade 
 
Neprítomní členovia výboru: 
Robert FICO, predseda vlády SR 
Ján POČIATEK, minister financií SR 
Vladimír ČEČOT, zastupujúc ministra vnútra SR 
Ivan RYBÁRIK, zastupujúc ministra hospodárstva SR 
Viliam PICHLER, Kresťanskodemokratické hnutie    
László MIKLÓS, Strana maďarskej koalície     
Ivan ŠTEFANEC, Slovenská demokratická a kresťanská únia - Demokratická strana  
  
Prítomní hostia: 
Peter LÍŠKA, riaditeľ, Štátne lesy TANAP 
Peter CHUDÍK, predseda, VÚC Prešov 
Bohdan PÁLKA, Únia regionálnych združení vlastníkov neštátnych lesov SR 
Mikuláš HUBA, SAV, Mimovládny výbor Naše Tatry 
Július NOVOTNÝ, riaditeľ, Lesnícky výskumný ústav Zvolen 
Ján MIZERÁK, riaditeľ, Štátna ochrana prírody SR Banská Bystrica 
Tomáš VANČURA, riaditeľ, správa TANAP 
Mikuláš MICHELČÍK, predseda, Združenie lesníkov a ochrancov prírody Tatier 
Ondrej ŠPROCH, riaditeľ, ORHaZZ Poprad 
Milan BARAN, podpredseda Prešovského samosprávneho kraja 
Štefan BIEĽAK, riaditeľ, Regionálne združenie tatranských a podtatranských obcí  
Pavel MULARČÍK, prednosta, Krajský úrad v Prešove 
Ján ŠEFFER, Daphné, inštitút aplikovanej ekológie 
Milan HAGOVSKÝ, riaditeľ, Tatranská informačná a rozvojová agentúra 
Roman KRAJČOVIČ, TIRA 
 
Neprítomní hostia: 
Štefan BIEĽAK, riaditeľ, Regionálne združenie tatranských a podtatranských obcí  
Július NOVOTNÝ, riaditeľ, Lesnícky výskumný ústav Zvolen 
Mikuláš MICHELČÍK, predseda, Združenie lesníkov a ochrancov prírody Tatier 
Pavel MULARČÍK, prednosta, Krajský úrad v Prešove 
 
 
Program:  

1. Informácia o doterajšej práci výboru, prijatých aktívnych uzneseniach  
2. Informácia o stave spracovania kalamity 
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3. Informácia o pripravovanej zonácii TANAP-u 
4. Informácia o územnom pláne mesta Vysoké Tatry  
5. Informácia o činnosti Poradného koordinačného výboru pre TUR Vysokých Tatier 
6. Prerokovanie žiadostí o príspevok zo zbierky TATRY na úrade vlády SR 
7. Informácia o čerpaní prostriedkov z Fondu solidarity Európskej únie 
8. Návrh na vypracovanie Štúdie: vyporiadanie vlastníckych vzťahov s neštátnymi vlastníkmi 

pozemkov na územiach s vyšším stupňom ochrany prírody v podmienkach SR a možnosti 
jeho financovania 

9. Rôzne  
 
 
Úvod  
Zasadnutie výboru otvoril o 14.00 zastupujúc predsedu výboru pán Jaroslav Izák, Minister životného 
prostredia SR. Ospravedlnil neúčasť  predsedu výboru – pána Roberta Fica, predsedu vlády SR ako aj 
ostatných členov výboru – členov vlády z dôvodu neočakávaného predĺženia 12. schôdze vlády SR.  
 
Minister životného prostredia SR vyzval prítomných členov výboru na prípadné doplnenie programu 
zasadania o body neuvedené v zaslanej pozvánke. Nikto nepožiadal o zaradenie nového bodu na 
rokovanie výboru. Minister životného prostredia SR konštatoval, že rokovanie bude prebiehať podľa 
programu uvedeného na pozvánke na toto zasadnutie. 
 
 
1.  Informácia o doterajšej práci výboru, prijatých aktívnych uzneseniach 
 
Predkladateľ: Martin Macharik, tajomník výboru. 
 

Záver:  Výbor vlády SR pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier zobral na vedomie Informáciu 
o doterajšej práci výboru, prijatých aktívnych uzneseniach. 

 
 
2. Informácia o stave spracovania kalamity 
 
Predkladateľ: Marián Ondrejčák, zastupujúc ministra pôdohospodárstva SR. 
 
V rámci diskusie pán Peter Líška poukázal na dlhé rozhodovacie lehoty o udelení výnimiek. Upozornil 
na nebezpečenstvo napadnutia kalamitou nepoškodených lesných porastov (najmä smrekových, čo je 
však asi 80%) podkôrnym hmyzom. Doterajšie lehoty rozhodovania o udelení výnimiek sú neprimerané 
v porovnaní so životným cyklom podkôrneho hmyzu. Apeluje, aby výnimkové konania boli rozhodované 
v takom časovom horizonte, kedy je ešte možné na základe právoplatného rozhodnutia zorganizovať 
efektívne a účinné opatrenia proti škodcom. Podľa jeho názoru by konania o výnimkách mali byť reálne 
rozhodované v lehote nie dlhšej ako 30 dní. Minister životného prostredia SR súhlasí s tým, že konania 
mali byť rýchlejšie a pružnejšie. Uviedol, že už komunikoval v tejto veci s ministrom pôdohospodárstva a 
tiež dal pokyn, aby sa preverili výnimkové konania a rozhodovalo sa v najkratších možných lehotách. 
Pán Tomáš Vančura sumarizoval jednotlivé podania a uviedol, že z celkového počtu evidujú už iba 7 
nevybavených podaní, a aj tie sú už tesne pred rozhodnutím. 
 
Pán Peter Líška navrhuje, aby bola paušálne spracovávaná kompletná kalamita z 3. a 4. stupňa 
ochrany prírody. V spodnej časti Tichej a Kôprovej doline by bola z lapačov vytvorená nárazníková zóna 
proti podkôrnemu hmyzu tak, aby nenapádal zdravé stromy. Navrhuje tiež odvolanie podmienky EIA. 
Pán Tomáš Vančura sa vyjadril, že v dolinách nie je problémom vznik feromónových bariér. Ide 
o overený systém (Javorina a pod.). Je potrebné však vykonávať opatrenia včas z pohľadu vývoja 
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hmyzu a rešpektovať ochranu B a C zón. Hrozba geometrického nárastu hmyzu (1:5) prezentovaná 
pánom Petrom Líškom je neprimeraná a súhlasí s názorom pána Jána Šeffera, že pri hodnotení hrozby 
podkôrneho hmyzu je treba prihliadať aj na príklady zo zahraničia a vypočuť aj medzinárodne 
uznávaných odborníkov na podkôrnikov. Pán Marián Ondrejčák uviedol k problematike EIA, že pri 
porovnateľnom rozhodovaní v oblasti Nízkych Tatier nebola realizovaná EIA a o konaniach bolo podľa 
neho korektne rozhodované. 
 
Pán Ján Mokoš dal do pozornosti niektoré pásma prístupov do dolín a ciest, kde sú kmene polámané vo 
výške 4-5 metrov od koreňa. Existuje viacero miest, kde je podľa neho nevyhnutné spracovať tieto 
stromy, v krajnom prípade aj predať na palivové drevo. Ministerstvo pôdohospodárstva by malo nájsť na 
to prostriedky. Je to nutné jednak kvôli bezpečnosti ako aj vzhľadu krajiny, ktorý vykazuje viaceré 
defekty. Zodpovedným sú pri tom za majetok a ohrozenie občanov požiarnici a samospráva. Pán 
Tomáš Vančura vyhlásil, že v lokalite Cesty slobody, okolo intravilánov a chodníkov s tým nie je 
problém. Otázkou ostáva, kto to zaplatí. Uznáva, že dizajn krajiny to určite vylepší. Avšak ak to spadá 
do 4. stupňa ochrany, je to súčasť budúcej biomasy.  
 
Minister životného prostredia SR konštatoval, že lapačové bariéry sú jedným z možných riešení 
zamedzenia rozšírenia podkôrneho hmyzu. Žiadúce je aj dočistenie prostredia, najmä okolo Cesty 
slobody. Minister životného prostredia SR tiež upozornil na súvisiacu medzinárodnú konferenciu 
organizovanú v gescii ministerstva životného prostredia SR plánovanú pravdepodobne na začiatok roka 
2007. 
 

Záver:  Výbor vlády SR pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier zobral na vedomie Informáciu o stave 
spracovania kalamity, pestovných prác, ochrane lesa a protipožiarnej ochrane. 

 
 
 
3. Zonácia TANAP-u 
 
Predkladateľ: Ján Mizerák, zastupujúc ministra životného prostredia SR a pán Roman Krajčovič. 
 
Minister životného prostredia SR oceňuje rozpracovanosť materiálu ale pôvodný termín 01. 11. 2006 na 
predloženie materiálu do vlády sa zrejme nestihne. Dal do pozornosti postavenie neštátnych vlastníkov 
dotknutých pozemkov, aby sa s nimi aj naďalej intenzívne hľadala dohoda počas práce komisie pre 
zonáciu. Pán Ján Mokoš vzniesol požiadavku mesta Vysoké Tatry na spoluprácu pri tvorbe zonácie. 
Mesto má záujem konštruktívne pripomienkovať materiál. Mesto by rado malo priamo svojho zástupcu 
v komisii pre riešenie zonácie. Pán Ján Mizerák uvádza, že zonácia je riešená na úrovni KÚ ŽP. 
Osobne dohliadne na to, aby všetci dotknutí boli zastúpení v komisii. 
 
Minister životného prostredia SR súhlasí s predstaveným stanoviskom, aby sa vysoké stupne ochrany 
prírody znížili, ak je objektívne možné ustúpiť od takejto vysokej ochrany v prípadoch územia silne 
urbanizovaného a fakticky už desaťročia masívne antropicky atakovaného. Treba pristupovať ku 
kompromisom, ale nesmie dôjsť ku tvrdej ujme prírody. Rozumný rozvoj mesta Vysoké Tatry je aj našim 
záujmom. Minister životného prostredia SR bol prekvapený, keď osobne videl v 5. stupni ochrany také 
zariadenia, že to vôbec nevyzerá na najvyšší stupeň ochrany prírody. Vyzval na odstraňovanie bariér 
spolupráce a nestavanie nových. 
  

Záver:  Výbor vlády SR pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier zobral na vedomie Informáciu o stave 
zonácie TANAP-u. 
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4. Územný plán mesta Vysoké Tatry 
 
Predkladateľ: Ján Mokoš, primátor mesta Vysoké Tatry. 
 
Z predloženého materiálu ako aj v rámci diskusie vyvstala otázka, či je nutné podmieňovať schválenie 
územného plánu mesta so schválením zonácie. Páni Ján Mizerák a Peter Líška sa stotožnili s názorom, 
že dopracovanie a schválenie územného plánu netreba podmieňovať schválením zonácie. Podľa Petra 
Líšku zákon o ochrane prírody a krajiny dáva priestor pre stanovenie limitov pre územný plán.  Pre 
komplexné a odborné posúdenie tejto otázky je však treba vykonať hlbšiu analýzu.  
 
Minister životného prostredia SR vyzval na vecné pripomienky k návrhom územného plánu mesta a nie 
vytváranie „vlastných verzií“ jednotlivých inštitúcií zapojených do procesu vzniku územného plánu. 
Odporučil, aby sa prípadnou koreláciou územného plánu a zonácie TANAP-u zaoberala komisia pre 
Zonáciu a očakáva sa od nej vyprodukovanie proaktívneho výstupu k tomuto problému. 
 

Záver:  Výbor vlády SR pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier zobral na vedomie Informáciu o stave 
vypracovania územného plánu mesta Vysoké Tatry. 

 
 
 
5. Informácia o činnosti Poradného koordinačného výboru pre TUR Vysokých Tatier  
 
Predkladateľ: Milan Baran, podpredseda Prešovského samosprávneho kraja. 
 

Záver:  Výbor vlády SR pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier zobral na vedomie Informáciu 
o činnosti Poradného koordinačného výboru pre trvalo udržateľný rozvoj Vysokých Tatier. 

 
 
 
6. Prerokovanie žiadostí o príspevok zo zbierky TATRY na úrade vlády SR 
 
Predkladateľ: Martin Macharik, tajomník výboru.  
 
Výbor vlády SR pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier po vzájomnej diskusii a hlasovaní 
o pozmeňujúcich návrhoch rozhodol o schválení použitia peňažných prostriedkov na účte TATRY Úradu 
vlády SR nasledovne: 

 
č. žiadateľ Účel/projekt schválená 

podpora 
1 Spoločenstvo vlastníkov bytov Končistá, 

Vyšné Hágy, Vysoké Tatry 
Oprava kalamitou poškodenej bytovky 50.000,- 

2 Mesto Vysoké Tatry (žiadosť č. 1) Urbanisticko – architektonické 
regulatívy pre mesto 

250.000,- 

4 Mesto Vysoké Tatry (žiadosť č. 2) Projekty revitalizácie územia mesta  1.900.000,- 
8 Obec Jakovany Oprava kalamitou strhnutej strechy 200.000,- 
9 Slovenský skauting, občianske združenie Zapojenie dobrovoľníkov do 

revitalizačných prác 
680.000,- 

10 Katedra biológie Pedagogickej fakulty 
Univerzity Komenského Bratislava 

Výskum fauny v prírodných 
a narušených plochách VT 

300.000,- 

11 Združenie vlastníkov lesov a urbariátu, 
pozemkové spoločenstvo ŽIAR, Smrečany

Odstránenie kalamity, oprava ciest, 
revitalizácia 

129.721,06 
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Nepodporené projekty a žiadatelia:  
 
č. žiadateľ Účel/projekt 
3 Regionálne združenie tatranských a 

podtatranských obcí  
prezentácia víťaznej štúdie TUR na veľtrhu cestovného 
ruchu 2006  

5 Ing. arch. Ladislav Kmeť Žiadosť o refundáciu za štúdiu v súťaži TUR Vysoké Tatry 
6 K2 studio s.r.o. DVD Premeny Tatier 
7 TATRY – EU – VRCHOLY občianske 

združenie 
osadenie vyhliadkových tabúľ – vrcholových panorám  

 
 

Záver:  Výbor vlády SR pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier zobral na vedomie Informáciu 
o zbierke TATRY na úrade vlády SR a schvaľuje nasledovné uznesenie: 
 
Uznesenie č.1: 
Výbor vlády Slovenskej republiky pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier schvaľuje rozdelenie 
všetkých finančných prostriedkov na účte TATRY Úradu vlády Slovenskej republiky, č.ú. 
7000185158/8180 podľa vyššie uvedenej tabuľky. 

 
 
 
7. Informácia o čerpaní prostriedkov z Fondu solidarity Európskej únie 
 
Predkladateľ: Martin Macharik, tajomník výboru. 
 

Záver:  Výbor vlády SR pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier zobral na vedomie Informáciu 
o čerpaní prostriedkov z Fondu solidarity Európskej únie a schvaľuje nasledovné uznesenia: 
 
Uznesenie č.2 
Realokácie prostriedkov pridelených Slovenskej republike v rámci grantu Fond solidarity 
Európskej únie v rámci jednotlivých ministerstiev (orgánov zodpovedných za 
implementáciu) schvaľuje Pracovná skupina k Fondu solidarity Európskej únie zriadená 
uznesením vlády č. 611 zo dňa 17.08.2005 tak, aby realokácie boli uskutočnené a prostriedky 
Fondu solidarity Európskej únie vyčerpané do 07.11.2006 v súlade s pravidlami Fondu 
solidarity Európskej únie. 
 
Uznesenie č.3 
Výbor vlády Slovenskej republiky pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier zaväzuje orgány 
zodpovedné za implementáciu (rezorty) MP SR, MŽP SR a MDPaT SR, aby ku dňu 27.10.2006 
aktualizovali čerpanie prostriedkov Fondu solidarity Európskej únie a informáciu o výške 
čerpaných prostriedkov k uvedenému dátumu zaslali tajomníkovi Výboru vlády Slovenskej 
republiky pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier. 
Výbor vlády Slovenskej republiky pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier zároveň zaväzuje 
Pracovnú skupina k Fondu solidarity Európskej únie zriadenú uznesením vlády č. 611 zo dňa 
17.08.2005 schválením realokácií zostávajúcich nevyčerpaných prostriedkov Fondu 
solidarity Európskej únie v rámci jednotlivých orgánov zodpovedných za implementáciu 
(rezortov) na tie projekty, ktoré už boli realizované a sú riadne vyúčtované, avšak neboli 
podporené vôbec alebo v celej výške. 
 
Zodpovední: MP SR, MŽP SR a MDPaT SR 
Termín: 27. 10. 2006 
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Uznesenie č.4: 
Výbor Vlády Slovenskej republiky pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier zaväzuje orgány 
zodpovedné za implementáciu (rezorty) MP SR, MŽP SR, MDPaT SR, MZ SR, MH SR, MV SR, 
aby aktualizovali skutočnú škodu spôsobenú veternou kalamitou zo dňa 19.11.2004 na území 
Slovenskej republiky. Správu o skutočne zistených škodách s vyčíslením ich výšky zašlú 
všetky uvedené orgány zodpovedné za implementáciu (rezorty) tajomníkovi Výboru Vlády 
Slovenskej republiky pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier do 31.12.2006. 
 
Zodpovední: MP SR, MŽP SR, MDPaT SR, MZ SR, MH SR, MV SR 
Termín: 31. 12. 2006 

 
 
 
8. Návrh na vypracovanie Štúdie: vyporiadanie vlastníckych vzťahov s neštátnymi vlastníkmi 
pozemkov na územiach s vyšším stupňom ochrany prírody v podmienkach SR a možnosti jeho 
financovania 
 
Predkladateľ: Martin Macharik, tajomník výboru. 
 
V diskusii prítomní privítali tento krok. Štúdia by istotne prospela ďalšiemu vývoju. Je potrebné sa 
pokúsiť aj o sledovanie možností viac-zdrojového financovania ochrany prírody a aj týchto kompenzácií. 
Mimoriadne dôležité bude následne aj komunikovať s vlastníkmi, aby štúdia mohla byť skutočne 
podkladom k progresu v problematike náhrad za obmedzenie výkonu vlastníckych práv k pozemkom v 
4. a 5. stupni ochrany.  
 
Pán Peter Líška v rámci tohto bodu upozornil, že v prípade záujmu neštátnych vlastníkov chránených 
území o ich odpredaj existuje predkupné právo v prospech Slovenskej republiky (t.j. ministerstva 
životného prostredia SR) v zmysle zákona č. 543/2002 Z.z. o ochrane prírody a krajiny v znení 
neskorších noviel (§ 63). Ďalej predložil návrh, že v prípade ak by MŽP SR nechcela využiť toto svoje 
predkupné právo, tieto územia by mohli odkúpiť ministerstvo pôdohospodárstva SR alebo Štátne lesy 
TANAP, ktoré aj majú vlastné prostriedky na zaplatenie kúpnej ceny z predaja svojho nadbytočného 
majetku. Tým by sa znížili aj možné kompenzácie za tieto pozemky v budúcnosti (štátu sa kompenzácie 
neplatia). 
 

Záver:  Výbor vlády SR pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier zobral na vedomie Analýzu a návrh 
riešenia problematiky náhrad za obmedzenie výkonu vlastníckych práv k pozemkom zaradeným do 
4 a 5. stupňa ochrany a schvaľuje nasledovné uznesenie: 
 
Uznesenie č.5: 
Výbor vlády Slovenskej republiky pre obnovu a rozvoj Vysokých Tatier schvaľuje 
vypracovanie štúdie na výpočet kompenzácií za obmedzenie hospodárenia formou 
nájomných zmlúv neštátnym majiteľom, ktorých pozemky sú zaradené, resp. sú plánované 
na zaradenie do 4. resp. 5. stupňa ochrany. Štúdia bude obsahovať aj analýzu možného 
využitia zdrojov EÚ na tento účel. Štúdia bude financovaná z prostriedkov Úradu vlády SR. 
 
Zodpovedný: tajomník výboru 
Termín: 31. 12. 2006 
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9. Rôzne  
 
Pani Dagmar Repčáková, podala informáciu o referende vo Švajčiarskej konfederácii týkajúcom sa aj 
poskytnutia pomoci vo výške asi 1,5 miliardy. Existujú náznaky, že prioritnými cieľmi by mohli byť najmä 
environmentálne projekty aj napríklad z Prešovského samosprávneho kraja. Bolo by vhodné mať 
pripravené zásobník projektov použiteľných pre túto pravdepodobnú pomoc. 
 
Podľa záverov komisie Slovenska a Poľska je v štádiu prípravy projekt elektronickej mapy – atlasu 
Vysokých Tatier, kde môžeme zaradiť relevantné materiály.   
 
Pán Huba požiadal o zaznamenanie jeho pripomienok a návrhov, uvedených priebežne počas 
rokovania: Navrhol, aby sa zodpovední začali konečne zaoberať odporúčaniami misie IUCN, 
pripomenul zlú procesnosť v prípade pripomienkovania a vyhodnocovania štúdie TUR, nastolil otázku, 
prečo MVNT nedostáva odpovede na stanoviská k návrhom jednotlivých dokumentov a tiež vyjadril 
nespokojnosť so zodpovedaním otázky tykajúcej sa zisku SL TANAP z ťažby dreva.  
 
 
 
Záver 
 
Minister životného prostredia SR konštatoval, že bol prerokovaný celý program zasadania výboru, 
poďakoval prítomným za aktívnu a konštruktívnu účasť a o 16:30 ukončil zasadanie výboru. 
 
 
 
 
 
Zapísal: Ľubomír Ondrušek 
 
 
Overil: Martin Macharik  
 


